
                         Protokół Nr XXVI/2009 
                        z Sesji Rady Gminy Darłowo 
                       z dnia  15 czerwca  2009 roku 
            - sala konferencyjna Urzędu Gminy Darłowo 
 

 
            Przewodniczący Rady Gminy p. Władysław 
Krakowiak o godzinie 10°° otworzył Sesję i po powitaniu 
radnych i gości oświadczył, Ŝe zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co 
wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób – 
stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał. 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 
 
Radny Mieczysław Jączek usprawiedliwił swoją nieobecność u przewodniczącego 
rady ze względów zdrowotnych. 
Radny Krzysztof Gliszczyński usprawiedliwił swoją nieobecność u przewodniczącego 
rady ze względu na słuŜbowy wyjazd. 

                                                        
Ponadto w sesji udział wzięli: 
• Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo 
• Pani Krystyna Kisielewska  –   Skarbnik  Gminy 
• Pani Małgorzata Ejsmont  – Radca Prawny 
• Pani Ewa Szymczak –   Kierownik  Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej 
• Pan Marceli Glaza – Dyrektor Gminnego Zakładu 

UŜyteczności Publicznej w Dąbkach 
• Pan Tadeusz Bierniukiewicz – Koordynator 

Samorządowy, Radny Rady Powiatu Sławieńskiego 
• Pan Radosław GłaŜewski – Kierownik 

Zachodniopomorskiego Ośrodka Doradców  Sławno zs. 
w Darłowie.  

 
 
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 
2 do niniejszego protokołu. 
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Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 3 do 
niniejszego protokołu. 
                                                     
Na Sekretarza powołano radnego Jana Fraszko. W 
głosowaniu wzięło udział 13 radnych, głosując                                               

następująco: 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0  
głosów  „wstrzymujących  się”. 
 
Na protokolantkę Przewodniczący powołał p. ElŜbietę 
Koralewską-Winiarek. 
 
Ad.1.3.Ustalenie  porządku obrad. 
                                         
Proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniami na XXVI Sesję Rady Gminy Darłowo ( zał. Nr  4). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak 
poinformował, Ŝe wpłynął wniosek Sołectwa Cisowo (zał. Nr 5) dot.  wycofania 
z porządku obrad punktu:                                                  
„21. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 307 w Cisowie). DRUK NR 59/2009”. 
Wójt Gminy Darłowo nie wycofał  w/w projektu uchwały.  
 
ZMIANY W PORZĄDKU OBRAD: 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz  zgłosił  zmiany do 
porządku obrad proponując: 
  
I. wycofanie następujących projektów uchwał ze względu na konieczność 

uzgodnień ze Związkiem Nauczycielstwa Polskiego :  
 
1) projektu uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli realizujących w ramach stosunku 
pracy obowiązki określone dla stanowisk o róŜnym wymiarze godzin oraz 
pedagogów, psychologów, logopedów, doradców zawodowych. DRUK NR 
67/2009. 

 
2) projektu uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiarów zniŜek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, 
wychowawczych i opiekuńczych, oraz zasad zwolnienia od obowiązku 
realizacji zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze. 
DRUK NR  68/2009. 
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II. wprowadzenie następujących projektów uchwał: 
 
1) projektu uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 30/1 w Porzeczu). DRUK 
NR 69/2009. 

 
2) projektu uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 63 i 61/1 w Zagórzynie). 
DRUK NR 70/2009. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak  zgłosił 
wprowadzenie do porządku obrad: 
 
1) punktu : 1.4. Przyjęcie protokołu z XXV sesji V kadencji Rady Gminy 
Darłowo z dnia 30 kwietnia 2009 roku. 
 
2) projektu uchwały w sprawie odpowiedzi na skargi wniesione przez 
Agnieszkę Bochnacką-Błaszczyk, Tadeusza Błaszczyka,  Piotra Kobalczyka, 
GraŜynę Marcinkowską-Hryckiewicz do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Szczecinie na uchwałę Nr XXI/289/2008 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 26 listopada 2008 r. w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego. DRUK NR 71/2009.  
 
 

GŁOSOWANIA: 
W związku z w/w propozycjami zmian w porządku obrad 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak zarządził 
następujące głosowania: 
                                                    
I GŁOSOWANIE: 
Nad wnioskiem zgłoszonym przez Wójta Gminy  Darłowo p. Franciszka 
Kupracza  dot. wycofania  następujących projektów  uchwał: 
 
 
1)projektu uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli realizujących w ramach stosunku 
pracy obowiązki określone dla stanowisk o róŜnym wymiarze godzin oraz 
pedagogów, psychologów, logopedów, doradców zawodowych. DRUK NR 
67/2009. 
 
W głosowaniu nad wycofaniem w/w projektu uchwały  z porządku obrad 
wzięło udział 13 radnych, głosując następująco: 13 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wycofanie w/w punktu  z  porządku 
obrad. 
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2) projektu uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiarów zniŜek 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, 
wychowawczych i opiekuńczych, oraz zasad zwolnienia od obowiązku 
realizacji zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze. 
DRUK NR  68/2009. 
 
W głosowaniu nad wycofaniem w/w projektu uchwały  z porządku obrad 
wzięło udział 13 radnych, głosując następująco: 13 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wycofanie w/w punktu  z  porządku 
obrad. 
 

II GŁOSOWANIE: 
Nad wnioskiem zgłoszonym przez Wójta Gminy  Darłowo p. Franciszka 
Kupracza  dot. wprowadzenia  następującego projektu  uchwały: 
 
1) projektu uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 30/1 w Porzeczu). DRUK NR 
69/2009. 
 
W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w projektu uchwały  do porządku 
obrad wzięło udział 13 radnych, głosując następująco: 13 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu do 
porządku obrad. 
 
III GŁOSOWANIE: 
Nad wnioskiem zgłoszonym przez Wójta Gminy  Darłowo p. Franciszka 
Kupracza  dot. wprowadzenia  następującego projektu  uchwały: 
 
1) projektu uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 63 i 61/1 w Zagórzynie). DRUK 
NR 70/2009. 
                                              
W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w projektu uchwały  do porządku 
obrad wzięło udział 13 radnych, głosując następująco: 13 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu do 
porządku obrad. 
 
IV GŁOSOWANIE: 
Nad wnioskiem zgłoszonym przez Przewodniczącego Rady Gminy 
Darłowo  p. Władysława Krakowiaka  dot. wprowadzenia  : 
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1) punktu : 1.4. Przyjęcie protokołu z XXV sesji V kadencji Rady Gminy 
Darłowo z dnia 30 kwietnia 2009 roku. 
 
W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w punktu  do porządku obrad wzięło 
udział 13 radnych, głosując następująco: 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 
0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu do 
porządku obrad. 
 
 
V GŁOSOWANIE: 
Nad wnioskiem zgłoszonym przez Przewodniczącego Rady Gminy 
Darłowo  p. Władysława Krakowiaka  dot. wprowadzenia  następującego 
projektu  uchwały: 
 
1) projektu uchwały w sprawie odpowiedzi na skargi wniesione przez 
Agnieszkę Bochnacką-Błaszczyk, Tadeusza Błaszczyka,  Piotra Kobalczyka, 
GraŜynę Marcinkowską-Hryckiewicz do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Szczecinie na uchwałę Nr XXI/289/2008 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 26 listopada 2008 r. w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego. DRUK NR 71/2009.  
 
W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w projektu uchwały  do porządku 
obrad wzięło udział 13 radnych, głosując następująco: 13 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w projektu 
uchwały  do porządku obrad. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak 
zaproponował  następujący porządek obrad: 
 
1.Sprawy organizacyjne: 

1.1.Otwarcie sesji. 
1.2.Stwierdzenie quorum. 
1.3.Ustalenie  porządku obrad. 
1.4. Przyjęcie protokołu z XXV sesji V kadencji Rady Gminy 
Darłowo z dnia 30 kwietnia 2009 roku. 
 

2.Informacja Wójta Gminy Darłowo:  
• o działalności w okresie między sesjami wraz z podaniem 

aktualnej sytuacji finansowej gminy. 
 
3.    Informacja Wójta Gminy Darłowo: 

• o realizacji uchwał Rady Gminy  Darłowo między sesjami. 
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4.Interpelacje Radnych.                                         
                                                                                               
5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski  zgłoszone na XXV  sesji   Rady   
Gminy    Darłowo oraz w okresie między sesjami.                                    
 
6.   Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji Rady    Gminy    
      Darłowo. 
 
7.  CZAS DLA SAMORZĄDU. 
                                
8. INFORMACJA O STANIE PRZYGOTOWAŃ DO SEZONU TURYSTYCZNEGO’ 2009.                                            
 
9. Podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia projektu „Aktywność i praktyka droga 
do sukcesu” współfinansowany ze źródeł Europejskiego Funduszu Społecznego. 
DRUK NR 47/2009. 
 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo do projektu „Moje 
gimnazjum – moja szansa” rozliczanego w ramach Priorytetu IX Rozwój 
wykształcenia i kompetencji w regionach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki,Działanie 9.1 Wyrównywanie szans edukacyjnych i zapewnienie wysokiej 
jakości usług edukacyjnych świadczonych w systemie oświaty, Poddziałanie 9.1.2 
Wyrównanie szans edukacyjnych uczniów z grup o utrudnionym dostępie do 
edukacji oraz zmniejszenie róŜnic w jakości usług edukacyjnych. .DRUK NR 
48/2009. 
 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie. DRUK NR 49/2009. 
 
12. Podjęcie uchwały w sprawie  zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie. DRUK NR 50/2009. 
 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie. DRUK NR 51/2009. 
 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia zobowiązania w formie weksla in 
blanco. DRUK NR 52/2009. 
 
15. Podjęcie uchwały w sprawie wyodrębnienia w budŜecie Gminy Darłowo na 2010 
rok środków stanowiących fundusz sołecki. DRUK NR 53/2009. 
 
16. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie porozumienia 
dotyczącego realizacji projektu pod nazwą: „Powiatowy program usuwania azbestu i 
wyrobów zawierających azbest wraz z inwentaryzacją i programami gminnymi”, w 
ramach konkursu organizowanego przez Ministerstwo Gospodarki, na realizację 
zadań wynikających z „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest 
stosowanych na terytorium Polski”. DRUK NR 54/2009. 
 
17. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania „Gminnego programu 
usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest wraz z inwentaryzacją i 
programami gminnymi”. DRUK NR 55/2009. 
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18.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Darłowo na 2009 rok. 
DRUK NR 56/2009. 
 
19. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia spółki pod nazwą : „Uzdrowisko Dąbki 
spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Bobolinie”. DRUK NR 
57/2009. 
 
20. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Gmin Przyjaznych 
Energii Odnawialnej. DRUK NR 58/2009. 
  
21. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 307 w Cisowie). DRUK NR 59/2009. 
 
22. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 121/5 w Dobiesławiu). DRUK NR 
60/2009. 
 
23. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 90/2 w Rusku). DRUK NR 61/2009. 
 
24. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo. (dot. dz. nr geodez. 467/3 w Wiekowicach). DRUK NR 62/2009. 
 
25. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierŜawienia nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 75/1 w Dąbkach). DRUK NR 63/2009. 
 
26. Podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości gruntowej stanowiącej 
własność Gminy Darłowo na nieruchomość gruntową stanowiącą własność osoby 
fizycznej (dot.  dz. nr geodez. 196 i 195 w JeŜycach). DRUK NR 64/2009. 
                                                        
27. Podjęcie uchwały w sprawie upowaŜnienia Wójta Gminy Darłowo do nabycia 
nieruchomości (dot. działek nr geodez. 25/29, 25/61, 25/62, 25/63 w Bukowie 
Morskim). DRUK NR 65/2009. 
 
28. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/332/2009 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 30 kwietnia 2009 roku w sprawie ustalenia Regulaminu 
określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 
dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz 
niektórych innych składników wynagrodzenia, a takŜe szczegółowe warunki 
obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 
doraźnych zastępstw w szkołach prowadzonych przez Gminę Darłowo. DRUK NR 
66/2009. 
 
29. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 30/1 w Porzeczu). DRUK NR 69/2009. 
 
30. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 63i 61/1 w Zagórzynie). DRUK NR 70/2009. 
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31. Podjęcie  uchwały w sprawie odpowiedzi na skargi wniesione przez Agnieszkę 
Bochnacką-Błaszczyk, Tadeusza Błaszczyka,  Piotra Kobalczyka, GraŜynę 
Marcinkowską-Hryckiewicz do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Szczecinie 
na uchwałę Nr XXI/289/2008 Rady Gminy Darłowo z dnia 26 listopada 2008 r. w 
sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. DRUK NR 
71/2009.  
 
32. Wolne wnioski i zapytania. 
 
33. Zakończenie sesji. 
 
W głosowaniu nad w/w porządkiem obrad, wraz ze zmianami, wzięło udział 13 
radnych, głosując następująco: 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 
Ad. 1.4.  
Przyjęcie protokołu z XXV sesji V kadencji Rady Gminy Darłowo z dnia 
30 kwietnia 2009 roku. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe protokół z XXV   sesji V kadencji  
Rady Gminy Darłowo z dnia  30 kwietnia  2009 roku był do wglądu w Biurze 
Rady Gminy Darłowo oraz został wyłoŜony jedną godzinę przed sesją w celu 
naniesienia ewentualnych poprawek. 
                                                                                                                             
Radni nie zabrali głosu w przedmiotowej sprawie. 
                                                                                       
Rada Gminy Darłowo w głosowaniu, w którym udział wzięło 13 radnych, 
głosując następująco: 
• 13 głosów „za” 
• 0 głosów „przeciw” 
• 0 głosów „wstrzymujących  się” 
przyjęła protokół z XXV sesji Rady Gminy Darłowo z dnia  30 kwietnia    
2009  roku. 
 
Ad. 2.Informacja Wójta Gminy Darłowo:  

• o działalności w okresie między sesjami wraz z podaniem 
aktualnej sytuacji finansowej gminy. 

 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił sprawozdanie z działalności 
w okresie między sesjami, tj. od 30 kwietnia 2009 roku do 15 czerwca 2009 roku. 
(zał. Nr 6).  
Wójt przyjmował interesantów w sprawach: pracy, umorzenia podatku, kupna 
działek i mieszkaniowych. Uczestniczył m.in.: 1) w spotkaniu z Prezydentem Lechem 
Kaczyńskim w Sławnie, 2) w spotkaniu ze Spółką Wodno-Ściekową w Dąbkach, 3) w 
święcie chleba w Dobiesławiu, 3) w spotkaniu z dyrektorami szkół z terenu gminy, 
4) w posiedzeniu Rady Społecznej Szpitala Powiatowego w Sławnie, 4) w spotkaniu 
dot. podpisania umowy partnerskiej z Gminą Karlino.  
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Wójt p. Franciszek Kupracz poinformował o wznowieniu działalności StraŜy 
Gminnej na terenie Gminy Darłowo. Czasowo komendantem na ½ etatu został p. 
Janusz Kramek, pełniący taką funkcję w StraŜy w Kobylnicy. Dwóch straŜników 
będzie uczestniczyło  od środy w szkoleniu w Gdańsku. Zakupiony został fotoradar, 
który będzie ustawiany w Dąbkach, w Zakrzewie i w Słowinie. Rozpoczęte zostały 
prace budowlane oczyszczalni ścieków w Rusku. Pierwszy  czterogwiazdkowy hotel  
z prawdziwego zdarzenia został zbudowany przez naszych mieszkańców w Dąbkach. 
Wójt poŜyczył wszystkiego dobrego właścicielom hotelu DELFIN. Na wniosek 
pracowników zmienione zostaną godziny pracy w sposób następujący: w 
poniedziałki od 8°° do 16°°, od wtorku do piątku: od 7.30 do 15°°.Wójt 
poinformował równieŜ o odwołaniu z funkcji zastępcy wójta p. Karoliny Nakielskiej. 
Mówca poprosił  sołtysów o bardziej rzetelne wywiązywanie się ze swoich 
obowiązków, szczególnie dotyczy to odbierania korespondencji, ze względu na ich 
terminowość. Wójt poinformował, Ŝe  sołtys z JeŜyc poświadczył nieprawdę, mając 
na względzie swój własny interes. Jest to karygodne i zostaną wyciągnięte z tego 
tytułu konsekwencje prawne. Sprawa kwalifikuje się do prokuratora.   
 
Pani Krystyna Kisielewska – Skarbnik Gminy Darłowo: powiedziała, Ŝe  zabraknie 
do końca czerwca ok. 300 tys. zł. Został złoŜony wniosek w banku o ROK-linię. 
JeŜeli dalej będzie taka sytuacja to trzeba będzie zaciągnąć krótkoterminowy kredyt 
na bieŜące wydatki. UpowaŜnienie dla Wójta do zaciągnięcia kredytu do kwoty 500 
tys. zł znajduje się w uchwale budŜetowej rady gminy. Brak środków finansowych 
wiąŜe się z niewielką sprzedaŜą mienia. Na przykład w Bobolinie na 16 działek, 
zostały sprzedane tylko dwie i tylko o jedno postąpienie. Wykonanie ze sprzedaŜy 
mienia na dzień dzisiejszy wynosi 1 mln zł. Natomiast zaplanowane dochody z 
mienia wynoszą 6 mln zł. Sytuację finansową gminy poratowały wpłaty ściągnięte 
przez urzędy skarbowe od zaległości podatkowych trzech ośrodków sanatoryjnych. 
Ostatnio na konto urzędu wpłynęła kwota 480 tys. zł od dwóch ośrodków 
sanatoryjnych, natomiast jeden ośrodek ma dokonać wpłaty na dniach. 
 
Kondycja finansowa Gminy Darłowo na dzień 15 czerwca 2009 roku (zał. Nr 7). 

1) stan konta na rachunku podstawowym: 392 245,00 zł 
2) lokaty: 700 000,00 zł 
     razem: 1 092 245,00 zł 
 

Wydatki do poniesienia w miesiącu czerwcu 2009 roku: 
1) środki na wynagrodzenia dla nauczycieli i administracji wraz z wyrównaniem 

wynagrodzenia: 708 000,00 zł 
2) wynagrodzenia pracowników i świetlic urzędu gminy: 300 000,00 zł 
3) spłata kredytów plus odsetek: 220 000,00 zł 
4) wypłata świadczeń rodzinnych: 200 000,00 zł 
5) środki dla GOPS na miesiąc czerwiec: 105 000,00 zł 
6) środki dla GZUP Dąbki:104 000,00 zł 
7) środki dla biblioteki w Domasławicach: 20 000,00 zł 
8) rachunki do zapłaty: 336 000,00 zł 
9) zapłata rachunków dotyczących zadania Regionalnej Platformy Cyfrowej 

Dorzecza Wieprzy i Grabowej: 315 000,00 zł.  
Ogółem: 2 318 000,00 zł 

 
Rada Gminy Darłowo przyjęła powyŜszą informację bez uwag. 
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Ad.3.    Informacja Wójta Gminy Darłowo: 

• o realizacji uchwał Rady Gminy  Darłowo między sesjami. 
        
W imieniu Wójta Gminy Darłowo realizację uchwał podjętych na XXV sesji w dniu 
30 kwietnia 2009 roku przedstawiła p. Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz 
Gminy. (zał. Nr 8).  
 
Rada Gminy Darłowo przyjęła powyŜszą informację bez uwag. 
 
 
Ad.4.Interpelacje Radnych. 
Na sesji radni nie złoŜyli interpelacji.                                         
                                                                                               
Ad.5.  
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski  zgłoszone na XXV  sesji   Rady   
Gminy    Darłowo oraz w okresie między sesjami.                                    
 
W imieniu Wójta Gminy Darłowo odpowiedzi na interpelacje oraz wnioski zgłoszone 
na ostatniej sesji oraz w okresie między sesjami udzieliła p. Anna Szynkowska-
Borkowska – Sekretarz Gminy Darłowo. (zał. Nr 9). 
 
Odpowiedź  została udzielona radnemu p. Janowi Mikołajczakowi. 
 
Odpowiedzi zostały udzielone następującym sołtysom: p. Marii Michalskiej – Sołtys 
Starego Jarosławia, p. Piotrowi Skoczek – Sołtysowi Dobiesławia, p. Jadwidze 
Soleckiej – Sołtys Wiekowic, p. Zofii Krakowiak – Sołtys Kopań, p. Genowefie 
Domańskiej – Sołtys Bukowa Morskiego, p. Wandzie Hańczaryk – Sołtys Cisowa. 
  
Rada Gminy Darłowo przyjęła powyŜszą informację bez uwag. 
 
 
Ad.6.    
Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji Rady Gminy      
Darłowo. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak przedstawił 
informację o działaniach komisji rady między sesjami (zał. Nr 10).  
 
„Wysoka Rado 
W okresie od 30 kwietnia   2009 roku ,  to jest od daty XXV  sesji Rady 
Gminy Darłowo V kadencji:  
następujące komisje odbyły posiedzenia: 
 
Komisja Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i  
Infrastruktury Technicznej odbyła: 
1 posiedzenie:  9 czerwca   2009 roku   zajmując się następującą tematyką: 
1.   Zaopiniowanie projektów uchwał na XXVI   sesję Rady Gminy      
    Darłowo. 
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Komisja Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu  odbyła: 
1 posiedzenie:   10 czerwca    2009 roku   zajmując się następującą 
tematyką: 
1.   Zaopiniowanie projektów uchwał na XXVI  sesję Rady Gminy      
    Darłowo. 
 

Komisja Oświaty i  Kultury Fizycznej odbyła: 
1 posiedzenie:  8 czerwca    2009 roku   o  następującej tematyce: 
1.Zaopiniowanie projektów uchwał na XXVI sesję Rady Gminy      
    Darłowo. 
2. Informacja o stanie przygotowań do sezonu turystycznego 2009. 
 
                                     
Komisja Prawa , Opieki Społecznej i Zdrowia odbyła: 
1 posiedzenie:  4 czerwca  2009 roku  zajmując się następującą 
problematyką:                                        
1.   Zaopiniowanie projektów uchwał na XXVI  sesję Rady Gminy      
    Darłowo. 
                                                 
                                                                                                                                                        
Komisja Rewizyjna odbyła: 
2  posiedzenia: 22 maja  i 5 czerwca  2009 roku : zajmując się 
następującą tematyką: 

1. Wyjazd w teren: sprawdzenie przygotowania miejscowości nadmorskich     
    do tegorocznego sezonu turystycznego. 
2. Kontrola zatrudnienia w Urzędzie Gminy Darłowo. 
3. Zaopiniowanie projektów uchwał na XXVI sesję Rady Gminy Darłowo. 

 
  
Komisja Uzdrowiskowa  odbyła: 
1  posiedzenie : 12 czerwca  2009 roku : zajmując się następującą 
tematyką: 
1.   Zaopiniowanie projektów uchwał na XXVI sesję Rady Gminy      
    Darłowo. 
 
 
Komisja Organizacyjno-Programowa  odbyła : 
1 posiedzenie : 28 maja   2009  roku zajmując się tematyką ustalenia daty i 
porządku obrad  XXVI    Sesji Rady Gminy.” 
 
 
Rada Gminy Darłowo przyjęła powyŜszą informację bez uwag. 
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Ad.7. CZAS DLA SAMORZĄDU. 
 
W dyskusji udział wzięli: 
 

• p. Wanda Hańczaryk – Sołtys Cisowa: zawnioskowała w sprawie wstrzymania 
procedury sprzedaŜy działki nr 307 w Cisowie. W uzasadnieniu projektu 
uchwały jest napisane, Ŝe działka w planie zagospodarowania przestrzennego 
przeznaczona jest pod tereny zabudowy mieszkaniowej, usług nieuciąŜliwych 
oraz  produkcji rolnej. Tymczasem w rzeczywistości działka nr 307  o 
powierzchni 700 m ² jest stawem, w którym Ŝyją chronione ryby („złoty 
karasek”), Ŝaby oraz mają wylęg dzikie kaczki. Staw ten słuŜy równieŜ jako 
zbiornik wody w razie poŜaru i braku moŜliwości poboru wody z hydrantu. 
Pani Sołtys wyraziła zdziwienie, Ŝe staw mógł zostać przekształcony przez 
projektanta planu pod zabudowę mieszkaniową. W związku z innymi 
dochodami gminy np. z wiatraków, opłaty uzdrowiskowej i miejscowej, 
mówczyni poprosiła radnych o niepodejmowanie uchwały i odstąpienie od 
sprzedaŜy tej działki. 

 
• p. Mieczysław Wrona – Sołtys Nowego Jarosławia: poparł wniosek złoŜony 

przez p. Marię Michalską ze Starego Jarosławia dotyczący ogrodzenia dalszej 
części cmentarza w tej miejscowości, ze względu na niebezpieczeństwo 
zdewastowania przez bydło. 
  

• p. Mieczysław Gondek – Sołtys Wicia: powiedział, Ŝe sołectwo otrzymało 
wykaz nieruchomości przeznaczonych do sprzedaŜy w centrum  Wicia wraz z 
wycenami. Sołtys uwaŜa, Ŝe mieszkańcy są lekcewaŜeni przez Wójta, 
poniewaŜ wcześniej występowali o pozostawienie dwóch działek nr 98/24 i 
98/22 do dyspozycji sołectwa i zagospodarowania centrum Wicia. A dzisiaj 
się okazuje, Ŝe wszystkie działki będą wystawione do sprzedaŜy. Sołectwo 
Wicie złoŜyło 5 wniosków, ale Ŝaden z nich nie jest realizowany. W sprawie  
lamp oświetleniowych, to zostały wybrane nawet kolory przez przedstawicieli 
rady sołeckiej w Wiciu. 
     

• p. Zbigniew Stebliński – Sołtys Bobolina: rada sołecka otrzymała pismo z 
urzędu dotyczące zaopiniowania nazwy ulicy w Bobolinie. Nie zostało to 
zaopiniowane, za co Sołtys przeprosił, poniewaŜ uwaŜa Ŝe najpierw powinny 
się odbyć  konsultacje dot. zmiany granic administracyjnych Sołectw  
Bobolin i Dąbki. JeŜeli ten teren zostałby administracyjnie przekazany do 
Dąbek i strefy A uzdrowiska, to trzeba sprawdzić czy nie będzie powtarzać się 
nazwa ulicy. Ponadto Sołtys poprosił o podjęcie interwencji w Zarządzie 
Melioracji  sprawie pogłębienia Kanału Martwa Woda. Mówca zgłosił równieŜ 
problem zanieczyszczania plaŜy odchodami końskimi oraz zarwany mostek 
drewniany przy przejściu na plaŜę. Wydmy są w fatalnym stanie i jeszcze 
dodatkowo są niszczone przez  urządzanie konnych przejaŜdŜek. Sołtys 
porobił zdjęcia i zamierza je wysłać do Ministerstwa Ochrony Środowiska. 
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• p. Barbara Kurczewska – Sołtys Palczewic: wielokrotnie prosiła  o dwa słupki 

do siatki i cztery słupki do bramek na boisko . To nie jest aŜ taki duŜy koszt 
dla budŜetu gminy. ZbliŜa się okres wakacyjny i wiele dzieci dodatkowo 
przyjeŜdŜa do Palczewic. Pani Sołtys poprosiła o załatwienie tej sprawy, 
poniewaŜ dzieci nie mogąc się doczekać , same zrobiły sobie prowizoryczne 
bramki. Ponadto p. Kurczewska zgłosiła pisemny wniosek dotyczący: 1) 
dokończenia drogi w Palczewicach, 2) postawienia ławek koło świetlicy, 3) 
zainteresowania się parkiem dworskim w tej miejscowości, ze względu na 
interwencję policyjną 4)postawienie tablicy drogowej Palczewice-Jarosławiec, 
5) wykaszania drogi gminnej Palczewice-Kopnica oraz drogi powiatowej 
Palczewice-Drozdowo.(zał. Nr 11).  

 
• p. Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo: projekt uchwały dot. sprzedaŜy 

działki oznaczonej nr geodez. 307 w Cisowie został przygotowany ze względu 
na fakt, Ŝe do Wójta wpłynął wniosek p. Tadeusza Serewko. Wójt jest 
zobowiązany do formalnego załatwienia sprawy wnioskodawcy. W związku z 
tym  złoŜył propozycję uruchomienia procedury sprzedaŜy w/w działki w 
trybie przetargu nieograniczonego. Decyzję w tej sprawie podejmie rada 
gminy poprzez głosowanie. Zmiana przeznaczenia tej działki  w planie 
zagospodarowania przestrzennego odbyła się parę lat temu przy 
podejmowaniu uchwały .Wcale nie znaczy, Ŝe jak działka jest budowlana, to 
ma tam powstać budynek, moŜe tam być oczko wodne. Odnośnie ogrodzenia 
cmentarza w Starym Jarosławiu, Wójt powiedział, Ŝe jak tylko będą takie 
moŜliwości finansowe, to teren zostanie ogrodzony. Działki w centrum Wicia 
nie zostały jeszcze sprzedane. W chwili obecnej biegnie procedura. Zgodnie z 
wymogami ustawy o gospodarce nieruchomościami został podany do 
publicznej wiadomości wykaz nieruchomości przeznaczonych do sprzedaŜy.  
Ze zbywaniem  nieruchomości jest bardzo źle, pomimo tego Ŝe działki są 
bardzo atrakcyjne. Nie wiadomo czy ta sytuacja się zmieni. Wszystkie 
ustalenia przedstawicieli mieszkańców Wicia z panem Sobierajem dotyczące 
lamp będą realizowane, ale ze względu na trudną sytuację finansową sprawa 
moŜe przeciągnąć się w czasie. Wójt poprosił sołtysów o odbieranie 
korespondencji ze względu na ich terminowość. JeŜeli wpłynął wniosek o 
nadanie nazwy ulicy w Bobolinie, to Wójt musiał się zwrócić formalnie o jej 
zaopiniowanie. Odnośnie Kanału Martwa Woda, to sprawy nie da się załatwić 
od ręki, poniewaŜ w grę wchodzą środki finansowe. Kanał na pewno musi 
zostać oczyszczony. W tej sprawie zostanie skierowany wniosek do Zarządu 
Melioracji o zaplanowanie prac. PlaŜe mają słuŜyć do wypoczynku. Wójt teŜ 
jest za tym, aby połoŜyć kres koniom i kładom. Niejednokrotnie osobiście 
mówca interweniował u właściciela MUSTAFY w Bobolinie, który twierdzi, Ŝe 
Wójt się na niego uwziął. JeŜeli gmina przejmie plaŜe formalnie i Wójt będzie 
władny to na pewno administracyjnie zakaŜe jazdy konnej i kładami. Nie 
róbmy sobie nawzajem nieprzyjemności, tylko współdziałajmy – zaapelował 
Wójt, prosząc o zorganizowanie zebrania wiejskiego i zaproszenie wszystkich 
stron. 
 

• p. Zbigniew Stebliński – Sołtys Bobolina: około 90% wczasowiczów 
przebywających w Bobolinie nie jest zainteresowanych końmi. PrzewaŜnie w 
weekendy organizowane są przejaŜdŜki konne plaŜą w stronę Darłówka, a  
powrót odbywa się  wydmami. Nikt nie interweniuje, a przecieŜ niszczone jest 
ogólne dobro. Właściciel stadniny ma wiele hektarów pól i łąk, które  mogłyby 
być wykorzystywane w tym celu. Zebranie na pewno zostanie zorganizowane  
i Wójt oczywiście otrzyma  zaproszenie. 
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• p. Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo: w sprawie zorganizowania 
dzieciom boiska w tej miejscowości trzeba najpierw dogadać się z 
dzierŜawcami unijnymi tych terenów, którzy nie są zbytnio skorzy  do 
współpracy. „Wchodzimy na jego teren, więc trzeba najpierw podjechać i się 
dogadać”. Bramki w Kopań kosztowały ok. 4,5 tys. zł, poniewaŜ muszą być 
spełnione normy ze względów bezpieczeństwa. 

 
• p. Mieczysław Gondek – Sołtys Wicia: powiedział, Ŝe otrzymał ogłoszenie o 

sprzedaŜy działek w centrum Wicia w celu wywieszenia na tablicy ogłoszeń. 
Jest tam napisane, Ŝe wadium naleŜy wpłacać do 5-go lipca 2009 roku, a 
przetarg ma się odbyć 10-go lipca 2009 roku. A Wójt teraz mówi, Ŝe coś 
jeszcze moŜna utargować. To jest taka sama sytuacja, jakby przyjąć 
rezerwację od wczasowiczów, a  w momencie jak przyjadą goście,  to im 
powiedzieć, Ŝe nie ma dla nich miejsc. Sołtys jeszcze raz zwrócił się z 
wnioskiem o odstąpienie od sprzedaŜy działek 98/24 i 98/22 w centrum 
Wicia w celu ich zagospodarowania , zgodnie z Ŝyczeniem mieszkańców tej 
nadmorskiej miejscowości. 
 

• p. Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo: we wcześniejszej wypowiedzi 
uŜył sformułowania, Ŝe „te działki nie zostały sprzedane”. Trwa procedura”. 

  
• p.  Jan Górski - mieszkaniec Dąbek, członek Zarządu Stowarzyszenia 

Przyjaciół Uzdrowiska Dąbki: po bardzo emocjonalnym wystąpieniu p. Wandy 
Hańczaryk – Sołtysa Sołectwa Cisowo, wygląda na to, Ŝe sprzedaŜ mienia 
komunalnego jest dopuszczalna dla kaŜdego i w kaŜdej sytuacji. Mówca 
zapewnił, Ŝe nie. Podał przykład, Ŝe jakby Zakład Energetyczny wystąpił z 
wnioskiem o kupno tego budynku urzędu przy ul. Dąbrowskiego 4 w 
Darłowie, to czy Wójt teŜ przygotowałby  projekt uchwały umoŜliwiającej 
sprzedaŜ? To byłby  dopiero absurd. Mówca poprosił, aby uznać stawy  i 
parki wiejskie za dobro ogólne, słuŜące wszystkim jego mieszkańcom i nie 
wystawiać ich do sprzedaŜy. W kaŜdej sprawie słuŜy pomocą. 
            

• Na tym dyskusję zakończono. 
                                
Ad. 8.  
INFORMACJA O STANIE PRZYGOTOWAŃ DO SEZONU TURYSTYCZNEGO’ 
2009.                                        
 
Szczegółową informację dot. przygotowań do sezonu turystycznego przedstawił p. 
Marceli Glaza – Dyrektor Gminnego Zakładu UŜyteczności Publicznej w Dąbkach. 
(zał. Nr 12 , 12 a, 12 b)  
 

• p. Władysław Krakowiak – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo: w ubiegłym 
roku były ustawione sanitariaty przy przejściu na plaŜę w Kopań?  Z 
informacji przedstawionej przez dyrektora wynika, Ŝe w tym roku ich nie 
będzie. Radny poprosił o odpowiedź. 
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• p. Marceli Glaza – Dyrektor GZUP: w ubiegłym roku na ustawienie 

sanitariatów w miejscowości Kopań była zawierana odrębna umowa z 
urzędem gminy.  
 

• p. Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo: w ubiegłym roku zostały 
wygospodarowane dodatkowe środki finansowe i za ok. 17 tys. zł została 
podpisana umowa na udostępnienie sanitariatów w Kopań. W tym roku 
równieŜ urzędnicy skontaktują się z  firmą ze Słupska w celu zapewnienia w 
miejscowości Kopań chociaŜ tego minimum socjalnego. 
 
 

• p. Mieczysław Gondek – Sołtys Wicia: zapytał czy nadal będą wynajmowane 
pokoje z łazienką dla gości przez Gminny Ośrodek Sportu i Rekreacji w 
miejscowości Wicie? Wynajmowane są najlepsze pokoje, natomiast ratownicy 
mają wręcz urągające warunki do mieszkania. Właściciele ośrodków 
wczasowych w Wiciu od 15 lat Ŝywią za darmo ratowników, więc gmina 
mogłaby chociaŜ zapewnić dla nich godziwe warunki zakwaterowania. 
  

• p. Marceli Glaza – Dyrektor GZUP: wg. niego ratownicy mają zapewnione 
dobre warunki zakwaterowania. Pokoje gościnne muszą być wynajmowane ze 
względu na pozyskanie dodatkowych środków finansowych, m.in. na 
pokrycie kosztów zatrudnienia ratowników. 

• Na tym punkt zakończono. 
 
W sesji uczestniczy 12 radnych, p. Jan RóŜycki zwolnił się u 
przewodniczącego rady ze względu na uczestnictwo w pogrzebie.      
 
Ad. 9.  
Podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia projektu „Aktywność i 
praktyka droga do sukcesu” współfinansowany ze źródeł Europejskiego 
Funduszu Społecznego. DRUK NR 47/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem  ( zał. Nr 13 ). 
Uzasadnienie: 
„W związku z ogłoszonym naborem wniosków przez Wojewódzki Urząd Pracy w 
Szczecinie do konkursu otwartego w ramach programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki- Pani Dyrektor Zespołu Szkół  nr 3 w  Dąbkach złoŜyła wniosek o 
dofinansowanie ze źródeł Europejskiego Funduszu Społecznego na realizację 
projektu pt. „Aktywność i praktyka droga do sukcesu” wchodzącego w zakres 
Priorytetu IX. Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionach; Działanie 9.1 
Wyrównywanie szans edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości usług 
edukacyjnych świadczonych w systemie oświaty; Poddziałanie 9.1.2. Wyrównywanie 
szans edukacyjnych uczniów z grup o utrudnionym dostępie do edukacji oraz 
zmniejszenie róŜnic w jakości usług edukacyjnych.  
Głównym celem projektu jest: 
Zwiększenie szans edukacyjnych 114 uczniów ZS Nr 3 w Dąbkach i zmniejszenie 
dysproporcji względem rówieśników z miast przez realizację zajęć pozalekcyjnych  
i pozaszkolnych m.in. ze szczególnym uwzględnieniem: 
-podniesienia świadomości zawodowej, 
-podniesienia świadomości nt. zdrowego i aktywnego stylu Ŝycia, 
- udoskonalenia umiejętności manualnych i technicznych, 
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- zdobycia umiejętności zwiększających atrakcyjność na rynku pracy, 
-zwiększenia umiejętności kluczowych w zakresie porozumiewania się językiem  
  ojczystym, 
- zwiększenia wiedzy z j. angielskiego, 
Wnioskowane dofinansowanie wynosi ogółem – 475 283,00 zł, 
- okres realizacji od 01 listopada 2009r. do 30 czerwca 2011 r. 
- wkład własny – 0 
W związku z powyŜszym przedłoŜenie projektu uchwały pod obrady Sesji Rady 
Gminy w celu uzyskania dofinansowania jest zasadne”.   
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej p. ANTONIEMU 
SZYNKOWSKIEMU, który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu 
uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
                                               
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał uchwałę 
pod głosowanie, w którym udział wzięło 12  radnych, głosując następująco: 
12 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr XXVI /347/ 
2009  w sprawie   zatwierdzenia projektu „Aktywność i praktyka droga 
do sukcesu” współfinansowany ze źródeł Europejskiego Funduszu 
Społecznego   została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 14 ). 
 
 
Ad. 10.  
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo do projektu 
„Moje gimnazjum – moja szansa” rozliczanego w ramach Priorytetu IX 
Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki,Działanie 9.1 Wyrównywanie szans 
edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych 
świadczonych w systemie oświaty, Poddziałanie 9.1.2 Wyrównanie szans 
edukacyjnych uczniów z grup o utrudnionym dostępie do edukacji oraz 
zmniejszenie róŜnic w jakości usług edukacyjnych. DRUK NR 48/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 15 ). 
Uzasadnienie: 
„W związku z ogłoszonym naborem wniosków przez Wojewódzki Urząd Pracy w 
Szczecinie do konkursu otwartego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał  
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Ludzki  Działanie 9.1, Poddziałanie 9.1.2 pt. „Moje gimnazjum – moja szansa” w 
dniu 18 maja 2009 r. została zawarta umowa partnerska pomiędzy Miastem i 
Gminą Karlino a Gminą Darłowo celem projektu jest zwiększenie szans 
edukacyjnych uczniów z obszarów wiejskich i małych miast oraz zmniejszenie 
róŜnic w wynikach osiąganych w nauce poprzez wdraŜanie programu 
wyrównawczego ze szczególnym uwzględnieniem przedmiotów matematyczno-
przyrodniczych. 
Programem byliby objęci gimnazjaliści  (w gr. 10%), którzy w roku 2008 w części 
matematyczno-przyrodniczej egzaminu gimnazjalnego uzyskali wynik poniŜej 
średniego wyniku osiągniętego przez szkołę w województwie zachodniopomorskim. 
Projekt obejmuje uczniów, którzy rozpoczną naukę w roku szkolnym 2009/2010 w 
klasach drugich i będzie kontynuowany w kolejnym roku nauczania tj. 2010/2011. 
- wkład własny – rzeczowy obejmujący m.in. pomieszczenie, wyposaŜenie, pomoce 
naukowe itp. 
W związku z powyŜszym przedłoŜenie projektu uchwały pod obrady Sesji Rady 
Gminy w celu przystąpienia do w/w projektu jest zasadne”. 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej p. ANTONIEMU 
SZYNKOWSKIEMU, który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu 
uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
                                               
 
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał uchwałę 
pod głosowanie, w którym udział wzięło 12  radnych, głosując następująco: 
12 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVI/348/2009  w sprawie  przystąpienia Gminy Darłowo do projektu 
„Moje gimnazjum – moja szansa” rozliczanego w ramach Priorytetu IX 
Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki,Działanie 9.1 Wyrównywanie szans 
edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych 
świadczonych w systemie oświaty, Poddziałanie 9.1.2 Wyrównanie szans 
edukacyjnych uczniów z grup o utrudnionym dostępie do edukacji oraz 
zmniejszenie róŜnic w jakości usług edukacyjnych została podjęta przez 
Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 16 ). 
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Ad. 11.  
Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie. 
DRUK NR 49/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz  przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem  ( zał. Nr 17 ). 
Uzasadnienie: 
„W związku z przystąpieniem do realizacji zadania inwestycyjnego polegającego na 
„Budowie gminnej oczyszczalni w miejscowości Rusko”, złoŜony zostaje wniosek do 
WFOŚ i GW w Szczecinie o zaciągnięcie poŜyczki na w/w zadanie. 
Zgodnie z wytycznymi wynikającymi z procedur o udzielenie poŜyczki ze środków 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, jako załącznik 
do składanego wniosku niezbędna jest zgoda rady gminy na zaciągniecie w/w 
zobowiązania”. 
 
Następnie Wójt przedstawił autopoprawkę do w/w projektu uchwały, 
oznaczoną jako DRUK NR 49A/2009. (zał. Nr 18). 
 
Wójt p. Franciszek Kupracz szczegółowo poinformował zebranych o 
tym, Ŝe Gmina Darłowo dwukrotnie składała wnioski w trybie 
konkursowym o dofinansowanie z Funduszu Spójności projektów w 
ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko, Oś 
Priorytetowa I – Gospodarka wodno-ściekowa. W pierwszym wniosku 
ujęta była sama budowa oczyszczalnia ścieków w Rusku. Budowa sieci 
kanalizacyjnej miała być  osobnym zadaniem inwestycyjnym. Gmina 
wstępnie została ujęta na liście rankingowej na dofinansowanie budowy 
oczyszczalni. Na początku marca 2009 roku Wójt otrzymał pismo od 
Sekretarza Stanu w Ministerstwie Ochrony Środowiska z sugestią, Ŝeby 
połączyć w/w tematy .  W związku z ogłoszeniem kolejnego  terminu naboru 
wniosków w trybie konkursowym o dofinansowanie z Funduszu Spójności 
projektów w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko, Oś 
Priorytetowa I – Gospodarka wodno-ściekowa, działanie 1.1 – gospodarka 
wodno-ściekowa w aglomeracjach powyŜej 15 tys. RLM, na kwietniowej 
sesji została podjęta  uchwała rady gminy upowaŜniająca Wójta 
Gminy Darłowo do złoŜenia wniosku oraz przyjęcia do realizacji 
przedsięwzięcia pn. „Kompleksowy program gospodarki ściekowej 
Gminy Darłowo, etap I”. Koszt zadania oszacowano na ok. 52 do 55 
mln zł. Dnia 30 kwietnia 2009 roku został ponownie złoŜony wniosek 
do Funduszu Spójności obejmujący budowę oczyszczalni w Rusku i 
sieci kanalizacyjnej w całej gminie. Jednym z kryteriów 
merytorycznych było spełnienie warunku minimalnej ilości 
mieszkańców na 1 km sieci. Minimalna liczba mieszkańców została 
określona na 120. Okazało się, Ŝe w naszej gminie nie mogą być 
uwzględnione miejscowości, w których istnieje sieć kanalizacyjna tj. 
Dąbki, Bobolin i Wicie. W związku z tym nie został spełniony w/w 
warunek dot. liczby mieszkańców. Wniosek został wycofany przez 
Wójta. Ponadto źle było zrobione studium wykonalności inwestycji 
przez firmę zewnętrzną ze Słupska.  
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Wójt powiedział, Ŝe zamierza ponownie ,do końca  września 2009 
roku,  złoŜyć wniosek na budowę oczyszczalni w Rusku i sieci 
kanalizacyjnej obejmującej tylko tą miejscowość. Musi zostać wzięty 
jak najmniejszy odcinek kanalizacji, Ŝeby zostały spełnione warunki 
minimalnej  liczebności mieszkańców. Obecnie trwają prace na 
budowie oczyszczalni w Rusku, dlatego gmina stara się o zaciągnięcie 
poŜyczek ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Szczecinie na następujące zadania:  

1) „Budowa gminnej oczyszczalni w miejscowości Rusko” 
(propozycja poŜyczki w wysokości: 8 mln zł  , DRUK NR 
49A/2009). 

2) „Budowa sieci kanalizacyjnej w miejscowości Rusko, Gmina 
Darłowo” (propozycja poŜyczki w wysokości : 2 mln zł , DRUK NR 
50A/2009 ). 

3) „Budowa sieci kanalizacyjnej w Gminie Darłowo – przesył z 
miejscowości Dąbki do oczyszczalni w miejscowości Rusko” 
(propozycja poŜyczki : 4 mln zł, DRUK NR 51A/2009). 

PoŜyczki mają być spłacone w ciągu 10 lat, przy zachowaniu 12 
miesięcznej karencji, w ratach kwartalnych.     
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
                                              
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał uchwałę 
wraz z autopoprawką pod głosowanie, w którym udział wzięło 12  radnych, 
głosując następująco: 12 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVI/349/2009  w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie 
została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 19 ). 
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Ad.12.  
Podjęcie uchwały w sprawie  zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie. 
DRUK NR 50/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 20 ). 
Następnie Wójt przedstawił autopoprawkę do w/w projektu uchwały, 
oznaczoną jako DRUK NR 50A/2009. (zał. Nr 21). 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał uchwałę 
wraz z autopoprawką pod głosowanie, w którym udział wzięło 12  radnych, 
głosując następująco: 11  głosów „za”, 1  głos  „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVI/350/2009  w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie  
została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 22  ). 
 
 
 
Ad.13.  
Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie. 
DRUK NR 51/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 23 ). 
Następnie Wójt przedstawił autopoprawkę do w/w projektu uchwały, 
oznaczoną jako DRUK NR 51A/2009. (zał. Nr 24). 
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Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał uchwałę 
wraz z autopoprawką pod głosowanie, w którym udział wzięło 12  radnych, 
głosując następująco: 11 głosów „za”, 1  głos „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVI/351/2009  w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie  
została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 25 ). 
 
Ad.14.  
Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia zobowiązania w formie 
weksla in blanco. DRUK NR 52/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 26 ). 
Wójt poinformował, Ŝe w/w projekt dotyczy wyraŜenia zgody na zabezpieczenie w 
formie weksla in blanco prawidłowej realizacji umowy projektu „Regionalna 
Platforma Cyfrowa Dorzecza Wieprzy i Grabowej” w ramach Zintegrowanego 
Programu Rozwoju Regionalnego 2004-2006 do kwoty 449 951,25 zł, która została 
zawarta z Wojewoda Zachodniopomorskim.  
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
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W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał uchwałę 
pod głosowanie, w którym udział wzięło 12  radnych, głosując następująco: 
12 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVI/352/2009  w sprawie zabezpieczenia zobowiązania w formie weksla 
in blanco  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 27 ). 
 
Ad.15.  
Podjęcie uchwały w sprawie wyodrębnienia w budŜecie Gminy Darłowo 
na 2010 rok środków stanowiących fundusz sołecki. DRUK NR 53/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 28 ). 
Uzasadnienie: 
    „W  dniu 1 kwietnia 2009 roku weszła w Ŝycie ustawa o funduszu sołeckim, która 
zobowiązuje Radę do rozstrzygnięcia o wyodrębnieniu w budŜecie gminy środków 
stanowiących fundusz sołecki, poprzez podjęcie uchwały, w której wyraŜa  albo nie 
wyraŜa się zgody na wyodrębnienie funduszu w roku budŜetowym. 
W roku 2009 rada gminy podejmie uchwałę do dnia 30 czerwca, natomiast w latach 
następnych do dnia 31 marca roku poprzedzającego rok budŜetowy”.  
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
negatywną  opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Wójt p. Franciszek Kupracz poinformował, Ŝe załoŜenia utworzenia 
odrębnego funduszu sołeckiego są dobre. Są to pieniądze w budŜecie gminy 
zagwarantowane dla danego sołectwa na wykonanie przedsięwzięć słuŜących 
poprawie warunków Ŝycia mieszkańców. Będzie tylko problem z pieniąŜkami, 
przy tak duŜych inwestycjach gminnych i w obecnej kryzysowej sytuacji 
finansowej. Środki finansowe dla kaŜdego sołectwa dzielone będą zgodnie ze 
wzorem podanym w ustawie, ale prosto moŜna powiedzieć, Ŝe wg. ilości 
mieszkańców. W poprzednich latach fundusz sołecki wynosił od 200 do 500 
tys. zł rocznie na wszystkie sołectwa. Według mówcy te pieniądze były 
rozdrabniane i rzeczywiście róŜnie wykorzystywane. Na chwilę obecną Wójt 
podkreślił, Ŝe w budŜecie gminy nie ma  środków na ten cel. Rada gminy 
musi podjąć jakąś decyzję poprzez uchwałę, w której wyrazi , albo nie wyrazi 
zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w następnym roku. 
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Głos w dyskusji zabrali: 

• p. Antoni Szynkowski – radny : uwaŜa, Ŝe dzisiaj radni powinni 
przegłosować projekt uchwały negatywnie, ze względu na brak 
środków finansowych w budŜecie. Najlepszym rozwiązaniem byłoby 
odłoŜenie decyzji w tej sprawie na później. 
 

• p. Władysław Krakowiak -  Przewodniczący  Rady Gminy Darłowo: 
przełoŜenie decyzji w tej sprawie jest niemoŜliwe, ze względu na 
terminy ściśle określone w ustawie. W dniu dzisiejszym rada gminy 
musi podjąć uchwałę o wyraŜeniu bądź nie wyraŜeniu zgody na 
wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budŜecie gminy na 2010 rok. 

 
• p. Krystyna Kisielewska – Skarbnik : zgodnie z ustawą podjęcie przez 

radę gminy o wyraŜeniu albo nie wyraŜeniu zgody na utworzenie 
funduszu sołeckiego  na następny rok budŜetowy powinno być podjęte 
w tym roku do 30 czerwca 2009 roku. W kaŜdym kolejnym roku do 31 
marca. W przypadku podjęcia decyzji o utworzeniu funduszu 
sołeckiego, do 31 lipca Wójt przekaŜe sołtysom informację o wysokości 
tego funduszu . Natomiast do 30 września muszą być przekazane 
Wójtowi wnioski, uchwalone przez zebranie wiejskie, zawierające listę 
zadań do realizacji wraz z szacunkowym określeniem kosztów oraz 
uzasadnieniem. 

  
• p. Jan Małecki – radny: inicjatywa utworzenia funduszy sołeckich jest 

ogólnokrajowa. W momencie zabrania funduszy sołectwom została 
zniszczona inicjatywa społeczna. Do 30 września kaŜdego roku rada 
sołecka występuje do gminy z konkretnym podziałem środków jej 
przyznanych, więc jeŜeli któreś sołectwo nie będzie zainteresowane, to 
po prostu nie wystąpi z wnioskiem. Pieniądze mogą być 
wykorzystywane np. na place zabaw dla dzieci, na chodniki, na 
zadbanie o porządek we wsi itp. Coraz mniej ludzi na wsi chce brać 
udział w Ŝyciu społecznym, a taki fundusz sołecki na pewno 
pobudziłby mieszkańców do działania. Radny bardzo zdecydowanie 
poparł powstanie funduszu sołeckiego. 

 
• p. Mieczysław Wrona – Sołtys Sołectwa Nowy Jarosław: poprosił o 

wsparcie i utworzenie ponownie funduszu sołeckiego. Dzięki 
pieniądzom sołeckim w latach poprzednich zostały wyremontowane 
wszystkie drogi w Nowym Jarosławiu. Tymi pieniędzmi nie będzie 
rządził sam sołtys, tylko wszyscy zainteresowani mieszkańcy. 

 
• p. Piotr Skoczek – Sołtys Sołectwa Dobiesław: bardzo zdecydowanie 

wyraził poparcie dla przyznania środków finansowych dla 
poszczególnych sołectw, poprzez utworzenie funduszu sołeckiego. 
JeŜeli ludzie zobaczą, Ŝe coś się robi we wsi, to na pewno zaangaŜują 
się, nawet społecznie. Zaktywizuje to mieszkańców. Pieniądze te będą 
pod kontrolą urzędu, nikt ich nie dostanie do ręki. A inicjatywa na 
pewno będzie lepsza.”Gmina to wioski, więc dbajmy o te wioski.” 
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• p. Szymon Krawczuk – radny: bardzo zdecydowanie poparł inicjatywę 
utworzenia funduszu sołeckiego, uwaŜając ją za słuszną. Inwestycje 
duŜe, związane z infrastrukturą ,  takie jak budowa oczyszczalni, sieci 
kanalizacyjnej, dróg itp. muszą być kierowane przez gminę. Jest szereg 
spraw drobnych, o których mogą decydować mieszkańcy, poniewaŜ 
wiedzą najlepiej co jest potrzebne dla danej miejscowości. Dodatkowo 
mieszkańcy mogą wspomóc wykonanie tych zadań poprzez swój 
własny wkład pracy.  

 
• p. Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo: po ewentualnym 

uchwaleniu funduszu sołeckiego muszą zostać ściśle określone zasady 
przeznaczenia tych środków na konkretne zadania. W poprzednich 
kadencjach środki sołeckie były za bardzo rozdrabniane. Po podjęciu 
decyzji o nieprzeznaczaniu pieniędzy na poszczególne sołectwa, środki 
zostały skomasowane i przeznaczone na konkretne inwestycje. 
Przykładem są świetlice wiejskie. Według Wójta większe pole manewru 
pieniędzmi jest w ramach budŜetu. 

 
• p. Krystyna Kisielewska – Skarbnik: środki sołeckie to obrazowo 

trzydzieści jeden budŜetów w ramach jednego budŜetu gminy. Dla 
kaŜdej wioski będzie prowadzony budŜet. Podział środków sołeckich 
będzie stanowił załącznik do uchwały budŜetowej. Fundusz sołecki jest 
częścią budŜetu gminy, dlatego to wójt dysponuje pieniędzmi tego 
funduszu. Środki te muszą być przeznaczane i wydatkowane  na 
zadania zgodnie z ustawą  o finansach publicznych. Pieniądze są 
przyznawane na dany rok i w tym roku naleŜy je wydać. Sołtys, ani 
rada sołecka nie dostaną pieniędzy do ręki. Tą sprawą zajmie się  
urząd gminy. 

  
• p. Jan Fraszko – radny: powiedział, Ŝe ma mieszane uczucia dotyczące 

wyodrębnienia środków na fundusz sołecki. Według niego pieniądze te 
znowu zostaną rozdrobnione. Sołectwa , tak jak poprzednio, będą 
przyznawać trochę dla sportowców, trochę na kościół, trochę na 
świetlice, trochę dla szkół. Na dzień dzisiejszy są wyremontowane 
ładnie świetlice i porobione drogi. Za budŜet odpowiada Wójt, a 
rozdrobnienie nie jest dobre. 

 
• p. Mirosław Gałuszkiewicz – radny: zdecydowanie wyraził swoją opinię 

za powstaniem funduszy sołeckich, które są bardzo potrzebne.” Trzeba 
wyjść na wioskę z inicjatywą i wtedy mieszkańcy się zaangaŜują.” 
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• p. Władysław Krakowiak – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo: „ 
rada gminy podjęła przed chwilą trzy uchwały o zaciągnięciu poŜyczek 
na 14 mln zł, więc wszyscy muszą sobie zdawać sprawę, Ŝe od 
przyszłego roku trzeba będzie te poŜyczki spłacać”. Na kwartał 
wyniesie to wg. mówcy 350 tys. zł plus odsetki. Do tego dochodzą 
bieŜące wydatki typu utrzymanie urzędu i świetlic. Przewodniczący 
wyraził pogląd, Ŝe  jest za rozdzieleniem pieniędzy na poszczególne 
sołectwa , bo w innym przypadku nic nie będzie robione na wiosce. 
Sołectwo Cisowo otrzyma ok. 15 tys. , co jest bardzo duŜą kwotą dla tej 
miejscowości. 
 

• p. Emilia Gafka – radna: w kaŜdej prawie wiosce jest wyremontowana 
świetlica wiejska. Bardzo duŜo pieniędzy potrzebnych jest na ich 
utrzymanie. Jak zostanie przywrócony fundusz sołecki to pieniądze 
znowu będą rozdrobnione, tak jak poprzednio na kościół, na szkoły, na 
straŜe itp. Radna jest przeciwna wyodrębnieniu środków na fundusz 
sołecki. 

 
• p. Jan Mikołajczyk – radny: powiedział, Ŝe wstrzyma się od głosu, 

poniewaŜ ma mieszane odczucia dotyczące utworzenia funduszu 
sołeckiego. Sołectwo otrzyma parę groszy , np. 10 tys. zł i jak będzie 
coś konkretnego do zrobienia, to te roboty będą odwlekane. Z jednej 
strony będzie się mówiło, Ŝe roboty mają być wykonywane ze środków 
tego funduszu, a z drugiej strony  będzie wiadomo , Ŝe  tych pieniędzy 
jest za mało  na te zadania. 

  
• p. Kazimierz Kołtun – radny: zadał pytanie czy sprawy wyodrębnienia 

funduszu sołeckiego nie moŜna poddać konsultacjom  z mieszkańcami, 
chociaŜ zdaje sobie sprawę z tego, Ŝe jest bardzo mało czasu.  

 
• p. Antoni Szynkowski – radny: wyraził zdanie, Ŝe naleŜy odłoŜyć 

głosowanie w tej sprawie, poniewaŜ na dzień dzisiejszy i tak nie ma 
pieniędzy w budŜecie. 

 
• p. Władysław Krakowiak – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo: 

przypomniał radnym, Ŝe zgodnie z ustawowymi zapisami, decyzja musi 
być podjęta do 30 czerwca 2009 roku. 

 
• p. Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo: powiedział, Ŝe  właściwie 

z jednej strony  300 tys. zł funduszu sołeckiego nie zawali gminnego 
budŜetu. Z kolei brak tego funduszu pozwolił w latach poprzednich 
odbudować szkoły, świetlice i drogi.  Na gminę i Komisję Rewizyjną 
spadnie wielki obowiązek. Te pieniądze muszą być solidnie 
udokumentowane.  Do sprawy trzeba będzie wrócić przy uchwalaniu 
budŜetu, pamiętając o zbliŜającym się roku wyborczym.  Wójt poprosił 
radę o  podjęcie rozstrzygnięcia w tej sprawie na dzisiejszej sesji. 

Na tym dyskusję zakończono. 
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W związku z brakiem dalszych  głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 12  radnych, głosując 
następująco: 6 głosów „za”, 3  głosy „przeciw”, 3  głosy „wstrzymujące  się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVI/353/2009  w sprawie   wyodrębnienia w budŜecie Gminy Darłowo 
na 2010 rok środków stanowiących fundusz sołecki została podjęta przez 
Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 29 ). 
 
 
Ad.16.  
Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie porozumienia 
dotyczącego realizacji projektu pod nazwą: „Powiatowy program 
usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest wraz z 
inwentaryzacją i programami gminnymi”, w ramach konkursu 
organizowanego przez Ministerstwo Gospodarki, na realizację zadań 
wynikających z „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających 
azbest stosowanych na terytorium Polski”. DRUK NR 54/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 30 ).  
Uzasadnienie: 
 „Projekt pn.: Powiatowy program usuwania azbestu i wyrobów zwierających azbest 
wraz z inwentaryzacją i programami gminnymi”, realizowany będzie w ramach 
konkursu  organizowanego przez Ministerstwo Gospodarki na realizację zadań 
wynikających z „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest 
stosowanych na terytorium Polski”. Zgodnie z regulaminem konkursu, § 5, w 
przypadku składania oferty na opracowanie  planu usuwania azbestu JST powinna 
uwzględnić w planie powiatowym plany wszystkich swoich gmin. Pojedyńcze oferty 
gmin tego powiatu nie będą oceniane.  
Program usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest  stosowanych na 
terytorium Polski”, obliguje JST do posiadania powiatowego lub gminnego programu 
usuwania azbestu wraz z inwentaryzacją. 
Program usuwania azbestu wraz z inwentaryzacją jest równieŜ niezbędnym 
dokumentem w aplikowaniu wniosków, w ramach konkursów usuwania azbestu, 
organizowanych przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska”. 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
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W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał uchwałę 
pod głosowanie, w którym udział wzięło 12  radnych, głosując następująco: 
12 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVI/354/2009  w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie porozumienia 
dotyczącego realizacji projektu pod nazwą: „Powiatowy program 
usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest wraz z 
inwentaryzacją i programami gminnymi”, w ramach konkursu 
organizowanego przez Ministerstwo Gospodarki, na realizację zadań 
wynikających z „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających 
azbest stosowanych na terytorium Polski” została podjęta przez Radę 
Gminy Darłowo. ( zał. Nr 31 ). 
 
Ad.17.  
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania „Gminnego 
programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest wraz z 
inwentaryzacją i programami gminnymi”. DRUK NR 55/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 32). 
Uzasadnienie: 
„Niniejsza uchwała jest realizacją zadań gminy wynikających z Planu Gospodarki 
Odpadami Gminy Darłowo oraz Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Darłowo, 
przyjętych Uchwałą Nr XIV/167/2004 z dnia 17 czerwca 2004 roku. W Planie 
Gospodarki Odpadami Gminy Darłowo zaplanowano opracowanie powiatowego 
programu usuwania azbestu ze szczegółową inwentaryzacją wyrobów w 
poszczególnych gminach. Program ten jest niezbędnym dokumentem w aplikowaniu 
wniosków w ramach konkursów usuwania azbestu, organizowanych przez 
Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.” 
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
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W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał uchwałę 
pod głosowanie, w którym udział wzięło 12  radnych, głosując następująco: 
12 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVI/355/2009  w sprawie przystąpienia do opracowania „Gminnego 
programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest wraz z 
inwentaryzacją i programami gminnymi”  została podjęta przez Radę 
Gminy Darłowo. ( zał. Nr  33 ). 
  
Ad.18. 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Darłowo na 2009 
rok. DRUK NR 56/2009. 
 
W imieniu Wójta Gminy Darłowo p. Krystyna Kisielewska  przedstawiła  
projekt uchwały wraz z uzasadnieniem . ( DRUK NR 56 stanowi  zał. Nr 34). 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo wnosi o dokonanie następujących zmian w budŜecie Gminy 
na rok 2009: 
Pismem Ministra Finansów gmina została powiadomiona o zmniejszeniu subwencji 
oświatowej o kwotę 356 397 zł, w związku ze zmniejszeniem o 65 ilości uczniów w 
roku szkolnym  2008/2009.Kwotę tę naleŜy przenieść z innych planowanych 
wydatków, gdyŜ obecnie nie ma moŜliwości zwiększenia prognozowanych dochodów, 
wręcz naleŜałoby dokonać korekty planowanych wydatków.  
NaleŜy zmienić klasyfikację budŜetowa dotycząca uzupełnienia subwencji ogólnej z 
rozdziału 75802 na 75831. 
Dokonać przeniesienia wydatków budŜetowych z: 
- remontów przejść na plaŜe : 50 000 zł 
- zakupu usług pozostałych w turystyce:  5 000 zł 
- remontów mieszkań gminnych:  40 000 zł 
- zapłaty za opracowanie  planu  zagospodarowania  przestrzennego:  100 000 zł  
- modernizacji punktu  przygotowania posiłków :  32 000 zł 
- budowy wodociągów :   230 000 zł 
- kosztów konserwacji oświetlenia ulicznego:  3 279 zł 
- remontów świetlic:  150 000 zł 
- konserwacji zabytków:  60 397 zł 
- remontów boisk gminnych: 50 000 zł 
Przeznaczyć je na: 
- dotację dla GZUP na utrzymanie  plaŜ:   50 000 zł 
- opracowanie projektu na przebudowę przejść na plaŜe:   5 000 zł 
- dotację dla GZUP na gospodarkę komunalną :  50 000 zł 
- zakup wodociągu od osoby prywatnej w Kopań:  40 000 zł 
- rozbudowę świetlic wiejskich:   182 000 zł 
- dotację dla Gminnej Biblioteki Publicznej w Domasławicach:   34 000 zł 
RóŜnicę w wysokości 359 676 zł wynikłą  z przeniesienia  wydatków stanowi kwota 
zabezpieczona na pokrycie wydatków w oświacie w związku z korektą  subwencji 
oświatowej. 
Zmienić klasyfikację budŜetową za wykonanie oświetlenia ulicznego z § 6060 na § 
6050: kwota 135 000 zł. 
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Zmniejszyć wydatki  o kwotę 6 041 379 zł przeznaczone na: 
- budowę oczyszczalni Rusko:  1 429 479 zł 
- budowę kanalizacji Gminy Darłowo:   4 611 900 zł 
W związku z powyŜszym zmniejszyć przychody  budŜetu o 6 041 379 zł planowane 
wcześniej jako kredyt. 
Obecnie planujemy zaciągnąć tylko poŜyczkę w WFOŚiGW w kwocie:  3 196 721 zł. 
W  związku z dokonanymi zmianami naleŜy  dokonać zmian w pozostałych 
załącznikach uchwały budŜetowej oraz uaktualnić załącznik wieloletnich 
programów inwestycyjnych”. 
 
 
Następnie p. Skarbnik przedstawiła autopoprawkę do w/w projektu 
uchwały, oznaczoną jako DRUK NR 56A/2009 (zał. Nr 35) , polegającą na : 
 

1) Zespół Szkół w Dąbkach otrzymał nagrodę pienięŜną za udział w konkursie 
plastycznym w wysokości 10 000 zł. Środki te naleŜy wprowadzić do budŜetu 
po stronie dochodów i jednocześnie po stronie wydatków na zakup 
wyposaŜenia do szkoły (zgodnie z pismem szkoły), 

2) Przenieść środki z wydatków na prace melioracyjne w kwocie 60 000 zł na 
wykonanie pomostu przy plaŜy jeziornej w Dąbkach, 

3) dokonać przeniesienia wydatków z wynagrodzeń dla pracowników urzędu 
gminy na opłacenie projektu dotyczącego kanalizacji Gminy Darłowo w kwocie 
220 000 zł, 

4) przenieść środki z remontów świetlic na zakup patelni do świetlicy w Starym 
Jarosławiu:6 000 zł. 
 

W wyniku powyŜszych przeniesień, jak równieŜ wprowadzenia do budŜetu dotacji 
na przeprowadzenie wyborów do Parlamentu Europejskiego ulegają zmianie 
ostateczne kwoty dochodów i wydatków, zgodnie z §11 projektu uchwały. 
 
Ulega równieŜ zmianie załącznik Nr 3 do niniejszego projektu, w związku ze 
zmianą projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z WFOŚiGW.  

 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał uchwałę 
pod głosowanie, w którym udział wzięło 12  radnych, głosując następująco: 
11 głosów „za”, 1  głos „przeciw”, 0  głosów „wstrzymujących się”. 
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Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVI/356/2009  w sprawie zmian w budŜecie Gminy Darłowo na 2009 
rok  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 36 ). 
 
 
Ad.19.  
Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia spółki pod nazwą : „Uzdrowisko 
Dąbki spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Bobolinie”. 
DRUK NR 57/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały  
( DRUK NR 57/2009 stanowi zał. Nr 37). 
 
Wójt p. Franciszek Kupracz wniósł autopoprawkę do podstawowego projektu 
uchwały (DRUK NR 57A/2009 – zał. Nr 38). 
Autopoprawka polega na zmianie paragrafu 2 w następujący sposób: 
„Przedmiotem działalności Spółki będzie w szczególności: 

1) pozyskiwanie borowiny ze złoŜa Porzecze na cele lecznicze uzdrowiska, 
2) realizacja zadań zleconych przez Gminę, związanych z wykonaniem 

uchwały Rady Gminy w sprawie ustanowienia statutu Uzdrowiska Dąbki 
3) utrzymanie ładu i porządku w pasie nadmorskim gminy Darłowo 
4) promocja Gminy 
5) współpraca z zagranicą” 

  
W dyskusji udział wzięli: 

• p. Emilia Gafka – radna: w związku ze zmianą wprowadzoną w paragrafie 2  
zapytała Wójta co będzie robił Gminny Zakład UŜyteczności Publicznej? 

• p. Franciszek Kupracz – Wójt: ta spółka będzie sprzątać śmieci do 
pojemników , a GZUP dalej na wysypisko. Spółka będzie funkcjonowała na 
bazie dotychczasowego Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji.  

• p. Jan Mikołajczyk – radny: powiedział, Ŝe cała opłata uzdrowiskowa będzie 
przeznaczana na funkcjonowanie spółki określone w paragrafie 2. Według 
niego zadania dotyczące utrzymania ładu i porządku będą się  powielać z 
dotychczasowymi robotami wykonywanymi przez GZUP. 

• p. Józef Szymacha – radny: wyraził zdanie, Ŝe zebrana opłata uzdrowiskowa 
powinna być inwestowana w infrastrukturę miejscowości nadmorskich. 

• p. Franciszek Kupracz – Wójt: głównym zadaniem spółki będzie pozyskiwanie 
borowiny na cele lecznicze z Porzecza, Ŝeby w ogóle uzdrowisko mogło 
funkcjonować. W dniu dzisiejszym jest proponowana uchwała w sprawie 
wyraŜenia zgody na utworzenie jednoosobowej spółki z o.o. Dyskusje na 
temat statutu , w celu jego wypracowania, będą prowadzone na komisjach 
rady.  
 

Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej p. JÓZEFOWI SZYMACHA , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
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Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 

    
W związku z brakiem dalszych  głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę wraz z autopoprawką  pod głosowanie, w którym udział wzięło 12  
radnych, głosując następująco: 12 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  
głosów „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVI/357/2009  w sprawie utworzenia spółki pod nazwą :  „Uzdrowisko 
Dąbki spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Bobolinie” 
została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr  39 ). 
 
Ad.20.  
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Gmin 
Przyjaznych Energii Odnawialnej. DRUK NR 58/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr  40). 
Uzasadnienie: 
„Ze względu na to, Ŝe Gmina Darłowo naleŜy do gmin, na terenach których 
zlokalizowane są farmy wiatrowe proponuje się wstąpienie do Stowarzyszenia Gmin 
Przyjaznych Energii Odnawialnej z siedzibą w Gdańsku. Obecnie do ww. 
stowarzyszenia naleŜą gminy z sześciu województw. Z Województwa 
Zachodniopomorskiego naleŜą takie gminy jak: Gmina Biesiekierz, Gmina 
Kołobrzeg, Gmina Będzino, Gmina Postomino, Gmina BrzeŜno. Z Województwa 
Pomorskiego naleŜą następujące gminy: Gmina Kobylnica, Gmina Trąbki Wielkie, 
Gmina Potęgowo, Gmina Człuchów, Gmina Stegna, Gmina Główczyce, Gmina 
Słupsk, Gmina Puck, Gmina Gniewino, Miasto i Gmina Sztum, Gmina Parchowo, 
Gmina Miłoradz. 
Celem Stowarzyszenia jest wspieranie inicjatyw popularyzujących i promujących 
produkcję i wykorzystywanie energii ze źródeł odnawialnych z zachowaniem 
równowagi ekologicznej i przestrzeganiem  zasad współŜycia społecznego poprzez: 

1. opiniowanie i promowanie inicjatyw prawnych i gospodarczych związanych  z 
pozyskaniem i produkcją energii w oparciu o wykorzystanie siły wiatru, 
energii wody, słońca, biomasy i gazu w celu realizacji Krajowej strategii 
rozwoju energii odnawialnej powiązanej  z dyrektywami  i rozporządzeniami 
Unii Europejskiej, 
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2. reprezentowanie wspólnych interesów miast i gmin w zakresie ochrony i 
kształtowania środowiska w tym dotyczących opłat środowiskowych, 
podatków ulg i zwolnień z takich opłat, 

3. podejmowanie wspólnych przedsięwzięć w zakresie ochrony wód, ziemi, 
powietrza i krajobrazu – naturalnych walorów zasobów przyrodniczych, 

4. przedstawianie organom władzy państwowej, parlamentarzystom, 
administracji rządowej i samorządowej opinii, wniosków, projektów 
programów będących przedmiotem działań Stowarzyszenia, 

5. koordynacja działań i edukacja w zakresie celów i zadań Stowarzyszenia.”    

 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał uchwałę 
pod głosowanie, w którym udział wzięło 12  radnych, głosując następująco: 
12 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVI/358/2009  w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Gmin 
Przyjaznych Energii Odnawialnej  została podjęta przez Radę Gminy 
Darłowo. ( zał. Nr 41 ). 
 
                                                       
Ad.21.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 307 w Cisowie). DRUK NR 
59/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 42). 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem Pana Tadeusza Serewko, zam. 
Cisowo postanowił przedłoŜyć pod obrady Rady Gminy Darłowo propozycję 
uruchomienia procedury sprzedaŜy działki oznaczonej numerem geodezyjnym 307 o 
powierzchni 700m2 połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Cisowo, stanowiącą własność 
Gminy Darłowo, w trybie przetargu. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod: 
- dz. nr 307 – Tereny zabudowy mieszkaniowej, usług nieuciąŜliwych oraz produkcji 
rolnej o maksymalnym w. i. z. 0,75 – oznaczony symbolem MU- 1”. 
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Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak przedstawił 
wniosek Sołtysa Sołectwa Cisowo p. Wandy Hańczaryk z dnia 8 czerwca 2009 
roku (zał. Nr 43): 
„ Mieszkańcy wioski Cisowo zwracają się do Pana Wójta w związku z pismem 
Nr BR/0530/59/2009 z dnia 28.05.2009 r. o niesprzedawanie działki nr 307 w 
wiosce Cisowo. Pragniemy zaznaczyć, Ŝe działka nr 307 o powierzchni 700 m² 
jest stawem, w którym są ryby „złoty karasek”, które są pod ochroną, Ŝaby 
oraz mają wylęg dzikie kaczki. Na stawie równieŜ ćwiczy młodzieŜ straŜacka. 
Jest to równieŜ bezpieczeństwo w razie poŜaru, gdy nie będzie prądu i nie 
będzie moŜna pobierać wody z hydrantu. Mieszkańcy bardzo się dziwią, Ŝe 
staw został uznany jako działka pod zabudowę mieszkaniową, usługi 
nieuciąŜliwe. Za pozytywne rozpatrzenie prośby dziękujemy i prosimy równieŜ 
o wycofanie punktu 21 z obrad sesji w sprawie sprzedaŜy w/w działki w dniu 
15.06.2009 r.”.  
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz podtrzymał swoje stanowisko dot. 
propozycji uruchomienia procedury sprzedaŜy działki oznaczonej nr geodez. 
307 w Cisowie.  
 
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał uchwałę 
pod głosowanie, w którym udział wzięło 12  radnych, głosując następująco: 9 
głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 3  głosy „wstrzymujące  się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVI/359/2009  w sprawie  sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 307 w Cisowie) została 
podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 44 ). 
 
Ad.22.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 121/5 w 
Dobiesławiu). DRUK NR 60/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 45). 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem Pana Jarosława Masternaka 
zam. Dobiesław postanowił przedłoŜyć propozycję projektu uchwały dot. sprzedaŜy  
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działki powstałej w wyniku podziału działki oznaczonej numerem geodezyjnym 
121/5 o powierzchni 2600m2 połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Dobiesław, gmina 
Darłowo w trybie przetargu. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest częściowo 
pod: 
- tereny zabudowy mieszkaniowej, usług nieuciąŜliwych oraz produkcji rolnej o 
maksymalnym w. i. z. 0,75 – oznaczony symbolem MU- 1”. 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał uchwałę 
pod głosowanie, w którym udział wzięło 12  radnych, głosując następująco: 
12 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVI/360/2009  w sprawie sprzedaŜy na własność nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 121/5 w 
Dobiesławiu)  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 46 ). 
 
Ad.23.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 90/2 w 
Rusku). DRUK NR 61/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 47). 
Uzasadnienie: 
„Wójt  Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem Pani Danuty Nowak zam. 
Rusko postanowił przedłoŜyć propozycję projektu uchwały dot.  sprzedaŜy działki 
oznaczonej numerem geodezyjnym 90/2 o powierzchni 400m2 połoŜonej w obrębie 
ewidencyjnym Rusko, gmina Darłowo w trybie przetargu. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest częściowo 
pod: 
- tereny zabudowy mieszkaniowej, usług nieuciąŜliwych oraz produkcji rolnej o 
maksymalnym w. i. z. 0,75 – oznaczony symbolem MU- 1”. 
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Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał uchwałę 
pod głosowanie, w którym udział wzięło 12  radnych, głosując następująco: 
12 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVI/361/2009  w sprawie sprzedaŜy na własność nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 90/2 w Rusku)  
została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 48 ). 
 
 
Ad.24.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. (dot. dz. nr geodez. 467/3 w Wiekowicach). 
DRUK NR 62/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr  49). 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem Pana Waldemara Grzelaka, 
zam. Sianów postanowił przedłoŜyć pod obrady Rady Gminy Darłowo propozycję 
uruchomienia procedury sprzedaŜy działki oznaczonej numerem geodezyjnym 
467/3 o powierzchni 1,3649 ha połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Wiekowice, 
stanowiącą własność Gminy Darłowo, w trybie przetargu. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod: 
- dz. nr 467/3 – teren łąk, pastwisk, nieuŜytków bez prawa zabudowy oznaczony 
symbolem RZ”. 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
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W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał uchwałę 
pod głosowanie, w którym udział wzięło 12  radnych, głosując następująco: 
12 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVI/362/2009  w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. (dot. dz. nr geodez. 467/3 w Wiekowicach) 
została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 50 ). 
 
 
Ad.25.  
Podjęcie uchwały w sprawie wydzierŜawienia nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 75/1 w Dąbkach). DRUK 
NR 63/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 51). 
Uzasadnienie:  
„Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem Pani Joanny Noworolnik, zam. 
Bukowo Morskie postanowił przedłoŜyć propozycję projektu uchwały dot. dzierŜawy 
części działki oznaczonej numerem geodezyjnym 75/1 o powierzchni 42m2 połoŜonej 
w obrębie ewidencyjnym Dąbki, gmina Darłowo w trybie bezprzetargowym na rzecz 
dotychczasowego dzierŜawcy”.  
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał uchwałę 
pod głosowanie, w którym udział wzięło 12  radnych, głosując następująco: 
12 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVI/363/2009  w sprawie wydzierŜawienia nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 75/1 w Dąbkach) została 
podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 52 ). 
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Ad.26.  
Podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Gminy Darłowo na nieruchomość gruntową 
stanowiącą własność osoby fizycznej (dot.  dz. nr geodez. 196 i 195 w 
JeŜycach). DRUK NR 64/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 53 ). 
Uzasadnienie: 
 „Po zapoznaniu się z wnioskiem Pana Waldemara KoŜuchowskiego zam. JeŜyce w 
sprawie zmiany lokalizacji drogi dojazdowej zlokalizowanej na działce nr 196, 
stanowiącej własność Gminy Darłowo, Wójt Gminy Darłowo postanowił przedłoŜyć 
pod obrady Rady Gminy Darłowo projekt uchwały dotyczący zamiany na działkę 
pomiędzy Gminą a w/w wnioskodawcą”. 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał uchwałę 
pod głosowanie, w którym udział wzięło 12  radnych, głosując następująco: 
12 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVI/364/2009  w sprawie zamiany nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Gminy Darłowo na nieruchomość gruntową 
stanowiącą własność osoby fizycznej (dot.  dz. nr geodez. 196 i 195 w 
JeŜycach)  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 54 ). 
                
 
                                         
Ad.27.  
Podjęcie uchwały w sprawie upowaŜnienia Wójta Gminy Darłowo do 
nabycia nieruchomości (dot. działek nr geodez. 25/29, 25/61, 25/62, 
25/63 w Bukowie Morskim). DRUK NR 65/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem  ( zał. Nr 55 ). 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem Agencji Nieruchomości Rolnych 
Oddział Terenowy w Szczecinie , filia w Koszalinie postanowił przedłoŜyć propozycję 
projektu uchwały dot. przejęcia na mienie gminy działek oznaczonych numerami  
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geodezyjnymi: 25/29 o powierzchni : 292 m²; 25/61 o powierzchni 188 m²; 25/62 o 
powierzchni 73 m²; 25/63 o powierzchni 173 m², stanowiące drogi połoŜone w 
obrębie ewidencyjnym Bukowo Morskie, Gmina Darłowo.” 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał uchwałę 
pod głosowanie, w którym udział wzięło 12  radnych, głosując następująco: 
11 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 1  głos „wstrzymujący  się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVI/365/2009  w sprawie upowaŜnienia Wójta Gminy Darłowo do 
nabycia nieruchomości (dot. działek nr geodez. 25/29, 25/61, 25/62, 
25/63 w Bukowie Morskim) została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( 
zał. Nr 56 ). 
 
Ad.28.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/332/2009 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 30 kwietnia 2009 roku w sprawie ustalenia 
Regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki 
przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, 
funkcyjnego, za warunki pracy oraz niektórych innych składników 
wynagrodzenia, a takŜe szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 
zastępstw w szkołach prowadzonych przez Gminę Darłowo. DRUK NR 
66/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 57). 
Uzasadnienie: 
„Projekt  zmiany uchwały Nr XXV/332/2009 Rady Gminy Darłowo z dnia 30 
kwietnia 2009 roku w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość 
stawek  i szczegółowe warunki  przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę 
lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz niektórych innych 
składników wynagrodzenia, a takŜe szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw szkołach 
prowadzonych przez Gminę Darłowo dot. § 4 ust. 7.   
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W ostatniej uchwale były następujące zapisy:  
 „7 Wysokość indywidualnego dodatku motywacyjnego nie moŜe przekroczyć: 

1) 15% dla nauczycieli, 
2)  20% dla wicedyrektorów, 
3) 25% dla dyrektorów 

wynagrodzenia zasadniczego, wynikającego z ich osobistego zaszeregowania”, 
proponuje się brzmienie:„7 Wysokość indywidualnego dodatku motywacyjnego nie 
moŜe przekraczać 25% wynagrodzenia zasadniczego, wynikającego z osobistego 
zaszeregowania”  Zapis o tej treści nie powoduje przekroczenia 6% planowanego 
wynagrodzenia zasadniczego na dodatki motywacyjne, daje jednak moŜliwość 
docenienia pracy dydaktycznej, wychowawczej wyróŜniających się nauczycieli. 
Dyrektor dysponując takim narzędziem ma moŜliwości przyznania wyŜszego 
dodatku motywacyjnego w ramach posiadanych środków finansowych. Projekt 

zmiany uchwały został uzgodniony z Zarządem Oddziału ZNP w Darłowie.” 

Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej  p. ANTONIEMU 
SZYNKOWSKIEMU , który przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu 
uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej  Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA   , która   przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Wójt p. Franciszek Kupracz przedstawił Protokół z uzgodnień z dnia 27 maja 2009 
roku pomiędzy Gminą Darłowo a Zarządem Oddziału Związku Nauczycielstwa 
Polskiego w Darłowie dot. zmiany uchwały XXV/332/2009 z 30 kwietnia 2009 roku 
w sprawie w/w regulaminu.(zał. Nr 58).  
 
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał uchwałę 
pod głosowanie, w którym udział wzięło 12  radnych, głosując następująco: 
12 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów „wstrzymujących się”. 
 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVI/366/2009  w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/332/2009 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 30 kwietnia 2009 roku w sprawie ustalenia 
Regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki 
przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, 
funkcyjnego, za warunki pracy oraz niektórych innych składników 
wynagrodzenia, a takŜe szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 
zastępstw w szkołach prowadzonych przez Gminę Darłowo  została 
podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 58 ). 



                                            - 40 - 
Ad.29.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 30/1 w Porzeczu). DRUK 
NR 69/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 60). 
Uzasadnienie: 
 „Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem Pani BoŜeny Kaganiuk, zam. 
Darłowo postanowił przedłoŜyć pod obrady Rady Gminy Darłowo propozycję 
uruchomienia procedury sprzedaŜy działki oznaczonej numerem geodezyjnym 30/1 
o powierzchni 3,69 ha połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Porzecze, stanowiącą 
własność Gminy Darłowo, w trybie przetargu. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod: 
- dz. nr 30/1 – składowisko odpadów – oznaczone symbolem OT-4”. 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał uchwałę 
pod głosowanie, w którym udział wzięło 12  radnych, głosując następująco: 
12 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVI/367/2009  w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 30/1 w Porzeczu) została 
podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 61 ). 
 
Ad.30.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 63i 61/1 w Zagórzynie). 
DRUK NR 70/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 62). 
Uzasadnienie: 
 „Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem pana Sebastiana Grodź, zam. 
Darłowo postanowił przedłoŜyć pod obrady Rady Gminy Darłowo postanowił 
przedłoŜyć pod obrady Rady Gminy Darłowo propozycję uruchomienia procedury 
sprzedaŜy działek oznaczonych numerami geodezyjnymi  63 o powierzchni 1,52 ha i  
61/1 o powierzchni 1,57 ha połoŜone w obrębie ewidencyjnym Zagórzyn, 
stanowiąca własność Gminy Darłowo, trybie przetargu. 
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W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod: 
- dz. nr 61/1 – tereny produkcji rolnej – oznaczony symbolem RO-1, 
                         -  lasy – oznaczone symbolem ZL. 
- dz. nr 63 – tereny produkcji rolnej – oznaczony symbolem RO-1”. 
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał uchwałę 
pod głosowanie, w którym udział wzięło 12  radnych, głosując następująco: 
12 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVI/368/2009  w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 63 i 61/1 w Zagórzynie) 
została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 63 ). 
 
 
Ad.31.  
Podjęcie  uchwały w sprawie odpowiedzi na skargi wniesione przez 
Agnieszkę Bochnacką-Błaszczyk, Tadeusza Błaszczyka,  Piotra 
Kobalczyka, GraŜynę Marcinkowską-Hryckiewicz do Wojewódzkiego 
Sądu Administracyjnego w Szczecinie na uchwałę Nr XXI/289/2008 
Rady Gminy Darłowo z dnia 26 listopada 2008 r. w sprawie zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo. 
DRUK NR 71/2009.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak  przedstawił 
projekt uchwały wraz z uzasadnieniem ( zał. Nr 64 ):  
„§ 1.Rada Gminy Darłowo wnosi o oddalenie w całości skarg wniesionych w dniu   5 
czerwca 2009 r. przez Agnieszkę Bochnacką-Błaszczyk, Tadeusza Błaszczyka,  
Piotra Kobalczyka,  GraŜynę Marcinkowską-Hryckiewicz do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Szczecinie na uchwałę Nr XXI/289/2008 Rady Gminy Darłowo 
z dnia 26 listopada 2008 r. w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Darłowo. 
§ 2. 

1. Rada Gminy Darłowo upowaŜnia Wójta Gminy Darłowo do sporządzenia 
odpowiedzi na skargi, o których mowa w § 1 oraz do reprezentowania Rady 
Gminy Darłowo w postępowaniu przed sądami administracyjnymi w sprawie 
z tych skarg. 
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2. Niniejsze pełnomocnictwo upowaŜnia Wójta Gminy Darłowo do 

podejmowania wszystkich czynności w postępowaniu sądowo-
administracyjnym oraz do ustanawiania pełnomocników procesowych. 

§ 3.Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 
§ 4.Uchwała wchodzi w Ŝycie z dniem podjęcia.” 
 

 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
  
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał uchwałę 
pod głosowanie, w którym udział wzięło 12  radnych, głosując następująco: 
12 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVI/369/2009  w sprawie odpowiedzi na skargi wniesione przez 
Agnieszkę Bochnacką-Błaszczyk, Tadeusza Błaszczyka,  Piotra 
Kobalczyka, GraŜynę Marcinkowską-Hryckiewicz do Wojewódzkiego 
Sądu Administracyjnego w Szczecinie na uchwałę Nr XXI/289/2008 
Rady Gminy Darłowo z dnia 26 listopada 2008 r. w sprawie zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo 
została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 65 ). 
  
Ad.32.  
Wolne wnioski i zapytania. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Ad.33.  
Zakończenie sesji. 
 

Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
p. Władysław Krakowiak zamknął obrady XXVI sesji Rady Gminy Darłowo o 
godzinie 13.50  dnia  15 czerwca  2009 roku. 
 
Sekretarz obrad: 
 
Jan Fraszko                                           Przewodniczący Rady Gminy  
                                                                       Darłowo 
Protokołowała:                                             Władysław Krakowiak 
ElŜbieta Koralewska-Winiarek 
Kierownik Biura Rady  


